



CIK-FIA European Superkart Championship
Assen (NLD) - 06-08.08.2010

SUPERKARTS IN FRONT OF A BIG AUDIENCE

A kart race before over 50,000 spectators? Only Superkarts can achieve such a feat because they perform on automobile circuits capable of hosting as many spectators.

A Mecca for motorcycle sport, the TT Circuit of Assen in the Netherlands welcomes a vast crowd three or four times every year. The Moto Grand Prix and the Superbike event are the most popular meetings, just ahead of the Rizla Racing Day, which fills the grandstands of the circuit every year in August thanks to a clever cocktail of motorbikes, single-seaters, cars... and Superkarts.

The 2010 edition of this prestigious meeting will take place on 6, 7 and 8 August. For Superkarts, Assen will be the second stage of a European tour comprising three events. The first one was held in April in Great Britain on the Silverstone circuit, and the third is scheduled for 24 October in France on the Bugatti circuit at Le Mans.

Ideally programmed in midsummer and unanimously appreciated for its atmosphere, the Assen event is the most popular of all Superkart races. It will gather no fewer than 57 Drivers from XXX different countries, including the United States, represented by Andy Kiker.

Last year, the Briton Gavin Bennett (Anderson-DEA) had proved the fastest man on the track, achieving an outstanding pole-position in practice at the average speed of 169.5 km/h and landing the first race with a comfortable lead. And as a matter of fact this win had earned him the European Champion title.

This year again, Bennett is on top form. However, he will not arrive at Assen in the lead of the Championship as at Silverstone he did not make the right choice of tyres for Race 1, which was held on a partially damp track – at any rate damper than he had thought. The provisional lead of the Championship classification is occupied by the Frenchman Damien Payart (PVP-FPE), winner of this Race 1 and 5th in Race 2.

Had his equipment not betrayed him in Silverstone's Race 1 (which he led until his retirement) the Northern Irishman Trevor Roberts (Anderson-BRC) would have come to Assen as leader since he landed the English Race 2. Despite his retirement, Roberts occupies the provisional second place of the Championship ahead of Bennett and of the Norwegian Erik Martin Gjertsen (PVP-PVP).

To match the four-some composed of Payart-Roberts-Bennett-Gjertsen, the best placed should be Britain's Malcolm Crowe (Anderson-DEA), John Riley (Anderson-FPE) and Carl Hulme (Anderson-FPE), the Germans Peter Elkmann (MS Kart-VM) and Daniel Hentschel (Anderson-DEA), the Czech Adam Kout (MS Kart-VM) and the Swedish revelation of Silverstone, Tony Ahlgren (PVP-PVP).

The Dutchmen Arjan Kievitsbosch (MS Kart-VM), Marcel Maasmann (MS Kart-VM), Roy Panman (Anderson-FPE) and the female Driver of the field, Priscilla Spelman (MS Kart-VM), will be very keen to pull it off in

For Media Information Purposes - No Regulatory Value

For further information on the CIK-FIA, please consult our Internet site :
www.cikfia.com

CIK-FIA (Commission Internationale de Karting-FIA)
Administration : 2, chemin de Blandonnet, 1215 Genève 15, Switzerland
Tel. +41 22 306 10 80 - Fax: +41 22 306 10 90 - Email : cik@fia.com



CIK-FIA European Superkart Championship
Assen (NLD) - 06-08.08.2010

front of their public. On Saturday 7 August, the Superkarts will be twice on the track (at 11h00 and 16h40) for their qualifying practice. On Sunday 8 August, their two races of 50 km each are scheduled for 10h10 and 17h50.

The ongoing classifications of practice and the Assen races will be published in real time via www.cikfia.com.

For Media Information Purposes - No Regulatory Value

For further information on the CIK-FIA, please consult our Internet site :
www.cikfia.com

CIK-FIA (Commission Internationale de Karting-FIA)
Administration : 2, chemin de Blandonnet, 1215 Genève 15, Switzerland
Tel. +41 22 306 10 80 - Fax: +41 22 306 10 90 - Email : cik@fia.com



CIK-FIA European Superkart Championship
Assen (NLD) - 06-08.08.2010

LES SUPERKARTS FACE À LA GRANDE FOULE

Une course de karts devant plus de 50 000 spectateurs ? Seuls les Superkarts peuvent en bénéficier car ils se produisent sur des circuits automobiles capables de recevoir autant de public.

Haut lieu du sport motocycliste, le TT Circuit d'Assen, aux Pays-Bas, accueille la grande foule trois à quatre fois par an. Le Grand Prix de Motos et l'épreuve de Superbikes sont les événements les plus visités. Vient ensuite le Rizla Racing Day, qui remplit chaque année en août les tribunes du circuit grâce à un savant cocktail de motos, monoplaces, voitures... et Superkarts.

L'édition 2010 de cette prestigieuse manifestation aura lieu ces 6, 7 et 8 août. Pour les Superkarts, Assen constituera la seconde étape d'une tournée européenne qui compte trois épreuves. La première a eu lieu en avril en Grande-Bretagne sur le circuit de Silverstone, et la troisième est prévue le 24 octobre en France, sur le circuit Bugatti au Mans.

Idéalement logée au milieu de l'été et unanimement appréciée pour son ambiance, l'épreuve d'Assen est la plus populaire de toutes les courses de Superkarts. Elle réunira pas moins de 57 Pilotes, originaires de XXX pays différents, dont les États-Unis, représentés par Andy Kiker.

L'an dernier, le Britannique Gavin Bennett (Anderson-DEA) s'était montré le plus rapide en piste, signant une imparable pôle-position aux essais à la vitesse moyenne de 169,5 km/h et remportant la première course avec une confortable avance. Cette victoire lui avait d'ailleurs valu de remporter le titre de Champion d'Europe.

Bennett affiche cette année encore la grande forme. Il n'arrivera toutefois pas à Assen en tête du Championnat. En effet, à Silverstone il n'avait pas opéré le bon choix de pneumatiques pour une Course 1 disputée sur une piste partiellement humide – et en tout cas plus humide qu'il ne l'avait prévu. La première place provisoire au classement du Championnat est occupée par le Français Damien Payart (PVP-FPE), vainqueur de cette Course 1 puis 5e de la Course 2.

Si sa mécanique ne l'avait pas trahi dans la Course 1 (qu'il mena jusqu'à son abandon) de Silverstone, l'Irlandais du Nord Trevor Roberts (Anderson-BRC) serait arrivé en leader à Assen puisqu'il a remporté la Course 2 anglaise. Malgré son abandon, Roberts occupe la deuxième place provisoire du Championnat, devant Bennett et le Norvégien Erik Martin Gjertsen (PVP-PVP).

Pour donner la réplique au quatuor formé de Payart-Roberts-Bennett-Gjertsen, les mieux placés devraient être les Britanniques Malcolm Crowe (Anderson-DEA), John Riley (Anderson-FPE) et Carl Hulme (Anderson-FPE), les Allemands Peter Elkmann (MS Kart-VM) et Daniel Hentschel (Anderson-DEA), le Tchèque Adam Kout (MS Kart-VM) et la révélation suédoise de Silverstone, Tony Ahlgren (PVP-PVP).

For Media Information Purposes - No Regulatory Value

For further information on the CIK-FIA, please consult our Internet site :
www.cikfia.com

CIK-FIA (Commission Internationale de Karting-FIA)
Administration : 2, chemin de Blandonnet, 1215 Genève 15, Switzerland
Tel. +41 22 306 10 80 - Fax: +41 22 306 10 90 - Email : cik@fia.com



CIK-FIA European Superkart Championship
Assen (NLD) - 06-08.08.2010

Face à leur public, les Néerlandais Arjan Kievitsbosch (MS Kart-VM), Marcel Maasmann (MS Kart-VM), Roy Panman (Anderson-FPE) et la demoiselle du plateau, Priscilla Spelman (MS Kart-VM), auront à cœur de réussir un «coup». Samedi 7 août, les Superkarts entreront en piste à deux reprises (11h00 et 16h40) pour leurs essais qualificatifs. Dimanche 8 août, leurs deux courses de 50 km chacune sont prévues à 10h10 et 17h50.

Les classements évolutifs des essais et des courses d'Assen seront publiés en temps réel sur www.cikfia.com.

For Media Information Purposes - No Regulatory Value

For further information on the CIK-FIA, please consult our Internet site :
www.cikfia.com

CIK-FIA (Commission Internationale de Karting-FIA)
Administration : 2, chemin de Blandonnet, 1215 Genève 15, Switzerland
Tel. +41 22 306 10 80 - Fax: +41 22 306 10 90 - Email : cik@fia.com